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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №40

от заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно многообразие 
проведено на 16.03.2021 г. от 10:00 часа

Днес, 16.03.2021г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК ОКНКМ.
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 13 общински 
съветници поради което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на 
присъстващите членове на комисията е приложен към протокола - Приложение № 1.

Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието, като го подложи 
на гласуване.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

Комисията подкрепи проекта за дневен ред с 13 гласа “за”.

По т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА21-ВК66-1579/15.02.2021 относно: Отмяна на СИСТЕМА за прием на 
ученици в първи клас в общинските училища на територията на Столична община, 
приета с Решение № 83 по Протокол № 48 от 22.02.2018 г., в сила от 1.03.2018 г., изм. и 
доп. (отстранени технически грешки) с Решение № 173 по Протокол № 49 от 15.03.2018 
г., изм. и доп. (отстранени технически грешки) с Решение № 225 по Протокол № 51 от 
5.04.2018 г., изм. и доп. (отстранени технически грешки) с Решение № 309 по Протокол 
№ 53 от 17.05.2018 г., изм. и доп. - Решение № 129 по Протокол № 72 от 14.03.2019 г. и 
приемане на нова СИСТЕМА за централизирано електронно класиране за прием на 
ученици в първи клас в общинските училища на територията на Столична община с 
вносители: доц. д-р Тодор Чобанов - зам.-кмет на Столична община и Генчо Керезов - 
зам. - кмет на Столична община.

Доц. Чобанов представи мотивите за доклада: усилията на СО в посока реформа в 
училищно и предучилищно образование за по-добро обхващане на децата в 1-ви клас и 
разширяване на обхата на деца в предучилищно обравание. С оглед на философията на 



достъпност, удобство и децата да посещават най-близките до техните адреси училища, е 
въведена такава система преди три години като родителят има право да избира. 
Същевременно повече от 10 години се използва електронна система за кандидастване в 
ДГ. С оглед на всичко това заедно с г-н Керезов, родителски организации и дирекция 
Образование започна работа по дигитална система за прием на ученици в първи клас. 
Самите критерии (модел и организация на приема) остават същите спрямо закона. 
Системата въвежда тези критерии в електронното пространство. Благодарност към 
експертите по дигитални услуги, че направиха възможно да се верифицират служебно 
всички обстоятелства по кандидастването с изключение на едно. Представят се корекции 
на базата на предложения отправени по време на общественото обсъждание, на което бе 
подложена системата:

Г-н Керезов обясни, че самата система ще даде възможност за изцяло дигитализиран 
процес с някои малки изключения - чувствителни данни във връзка с чл. 21 от Закон за 
защита на детето и втори случаи е когато двамата родителя са с УНЧ. Запазва се 
възможността за записване на място в училище. В електронната система има прилежаща 
карта на адресите на всички училища за улеснение на родителите. Киберсигурността е 
повишена като се изискват трудни пароли и втори сет от данни при записване. Във 
всичките 168 училища започва обучения на технически лица, които да бъдат в подкрепа 
на родителите при регистрация. Въведен е изключително силен граждански контрол при 
разработка на системата - тази седмица ще се даде достъп до системата на над 50 
родители за финален етап на тестването.

Г-н М. Паргов поздрави зам.-кметовете и експертите работили по доклада. Като цяло 
има възражения към приложение 1, III, за критериите и необходимите документи, но доц. 
Чобанов отговори на тези съображения с предложените изменения. От финансова гледна 
точка е отчетено, че не са нужни никакви допълнителни финансови ресурси, дали това е 
така?

Г-н Г. Керезов поясни, че самият договор включва три годишна по дръжка. Ако няма 
значими промени в алгоритъма на самото класиране, не се очакват значителни 
промени, които да изискват допълнителен финансов ресурс.

Г-н Д. Стаматов сподели, че това е отдавана чакана промяна в приема в 1-ви клас. Тази 
съвременна система ще даде възможност в реално време родителят да види какво е 
състоянието на приема и записването на детето му. През настоящата кампания тя ще 
достигне до повече от 12000 семейства и ще намери много положителен отклик. Колкото 
до въпроса на г-н Паргов, в системата на средното образование обучението на 
техническата лица се извършва безплатно. Друг голям плюс е равномерното 
разпределение на приеманите първокласници.

Г-н К. Паргов - целите на тази система бяха добре представени, а са и известни на 
всички. Г-н Стаматов се включи в мотивировката: балансиран прием и по-добра 
организация на приема. На територията на София има стотици хиляди деца като използва 
случая, за да отправи две предложения: 1-во относно директорите на училища на 
територията на СО и правото им да планират приема - нужен е необходим контрол. Този 
контрол би трябвало да бъде възложен на районните и на дирекция “Образование”. 2-ро. 
- в критериите говорим за брой ученици, на територията на СО, с оглед по-добро 
прецизиране да се измени с “брой ученици в съответния район”.



Г-жа М. Едрева - по отношение на второто предложение, моля за становище от зам.- 
кметовете и каква формулировката придобие първото предложение и къде да бъде 
включено то?

Г-н К. Паргов - методологически контрол от страна на районната администрация и 
дирекция “Образование” да имат наблюдаващи функции.

Доц. Чобанов обясни, че функциите са факт на ниво район и ниво дирекция 
“Образование”. Планирането на бройки парелелки е от компетентността на РУО - София. 
СО е много активна като е информирала къде са проблемните училища относно брой 
паралелки спрямо сграден фонд. По отношение на второто предложение, накои райони 
на София имат специфики, има няколко района, в които бройят населени места е много 
голям (например Панчарево) и не е много разумно да се избяга от въпроса “ниво населено 
място”.

Г-н Керезов заяви, че технически се полагат усилия, за да се изобрази районирането, 
но всяка една промяна ще забави системата.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като прави следните 
изменения на проекта в Приложение № 1 от Система за централизирано електронно 
класиране за прием на ученици в първи клас в общинските училища на територията на 
Столична община както следва:

1. В раздел П, т. 9 Записване: т. 9.1., 9.2. и 9.3 придобиват следната редакция:
9.1. Родителите/настойникът могат/може да заявят/заяви записване на всеки 

класиран ученик по електронен път през Информационната система за прием на деца 
в общинските детски заведения, ПГУ в училищата и първи клас или на място в 
училището в рамките на установените срокове за записване.

9.2. В случаите, когато служебните проверки удостоверяват декларираните от 
родителя/настойника критерии записването на детето може да бъде извършено по 
електронен път до изтичане на срока за записване за съответното класиране.
9.3. В случаите, когато служебните проверки не удостоверяват декларираните 

от родителя/настойника критерии или при наличие на критерии, които не могат да 
бъдат удостоверени служебно, записването се извършва на място в училището при 
условие, че родителя/настойника или упълномощени с нотариално заверено 
пълномощно от тях/него лица представи/представят необходимите документи.

2. В раздел III. КРИТЕРИИ, в т. 10.6 в графа „НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ“, 
след думите: „Копия от Акт за смърт на родителите“ да се добави „или се удостоверява 
служебно.“

3. В раздел III. КРИТЕРИИ, в т. 10.10 в графа „НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ“ на
мястото на „Влязло в сила съдебно решение“ да се запише „Съдебно удостоверение“.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 11



Против няма

Въздържали се 1

Гласуване:
М. Едрева - за
Б. Бориславов - за
Д. Антов - х
А. Кръстева - възд.
А. Койчев - за
В. Калановски - за
Г. Стефанова - за
Д. Вучев - за
Д. Стаматов - за
Виделов - за
К. Паргов - за
М. Паргов - за
С. Колев - за

По т. 2 от дневния ред:
Доклад вх.№ СОА20-ВК66-9793-[17]/09.03.2021 относно: Календар на културните 
събития на Столична община за 2021 г. с вносител доц. д-р Тодор Чобанов - зам.-кмет 
на Столична община

д-р Тодор Чобанов представи един от най-важните документи чрез който се съхранява 
културния облик на града. Основни акценти са: реализация на събития на открито, 
достъп до култура като някои събития са с променено местоположение предвид 
обстановката. Представени бяха и юбилеи, които ще се отбележат.

Г-н Калановски подкрепя календара, но смята, че сумата не е на необходимата висота. 
Предлага представления да се децентрализират.

Г-жа Малина Едрева има разлика между нац. представената организация. СО ще 
съдейства логистично на Аскерите.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като прави следното 
изменение: в Приложение №1, Календар на културните събития на Столичната община 
за 202] г., раздел "Лятна програма на Столична община":

- в №106 текстът „Включва събития, които се провеждат в месеците юни-септември
...“, да се замени е: „Включва събития, които се провеждат в месеците април -
октомври ...“

Общо гласували: 
в т.ч.: 11

За 7

Против няма



Въздържали се 4

Гласуване:
М. Едрева - за
Б. Бориславов - за
Д. Антов - х
А. Кръстева - възд.
А. Койчев - за
В. Калановски - за
Г. Стефанова - за
Д. Вучев - за
Д. Стаматов - за
Виделов - за
К. Паргов - за
М. Паргов - за
С. Колев - за

По т. 3 от дневния ред:
Доклад с вх. № СОА21-ВК66-2302/09.03.2021 относно: Утвърждаване на приоритетни 
области, финансиране и параметри за кандидатстване, изпълнение и отчитане на 
Програма "Европа" на СО за 2021г. с вносители Екатерина Йорданова, Борис Петров и 
Николай Николов - общ. съветници.

Г-жа Екатерина Йорданова запозна с приоритетните области, параметрите за 
кандидатстване, подробно описани в приложението.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 4 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА21-ВК08-1041-[1]/17.02.2021 относно: Именуване на безименна 
улица в СО Район „Триадица“, м. „Манастирски ливади - Изток“ с името „Никола 
Ковачевски“ с вносител Димитър Божилов - кмет на район "Триадица“

Г-н Божилов обясни, че продължава традицията да се кръщават улици в Кръстова вада 
на български революционери, дейци, духовници, които страниците на историята са 
забравили. Никола Банев (Никола Ковачевски) - български учител и просветител в 
България и на територията на Сев. Македония. Участва в подготовката на Априлското 



възстание. Предложението е името на улицата да е “Никола Ковачевски”, истинските му 
имена - Никола Банев, не са толкова исторически разпознати.
Нов проект за решение неразделна част от доклада. Цялата съгласувателна процедура е
измината.__________  _____ ______ _ _______.______ _

1. Комисията подкрепя доклада с предложения нов проект за решение, неразделна част 
от настоящото становище.

По т. 5 от дневния ред:

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

Доклад с вх. № СОА20-У321-742-[5]/11.03.2021 относно: Монтаж на портрет - пластика 
на Васил Левски върху фасадата на 8 СУ „Васил Левски“, град София с вносители 
Малина Едрева, Борислав Бориславов, Димитър Антов, Албена Кръстева, Антон Койчев, 
Веселин Калановски, Грети Стефанова, Димитър Вучев, Диян Стаматов, Иван Виделов, 
Калоян Паргов, Михаил Паргов, Симеон Колев и Борис Петров - общински съветници. 
Г-жа Аначкова представи проекта изработен от Ставри Калинов и дарен от бивш ученик 
на училището.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада е предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

По т. 6 от дневния ред:

Доклад е вх. № СОА21-ВК66-2280/08.03.2021 относно: Поставяне на паметна плочна на 
проф. д. и. Любомир Динолов на фасадата на сградата, където той е живял в гр. София, 
ул. Гургулят № 30 с вносители Малина Едрева и д-р Борислав Бориславов - общ. 
съветници.
Г-жа Малина Едрева запозна комисията с биографията на музиканта Любомир 
Динолов.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада е предложения проект за решение.



Общо гласувалия
в т.ч.: 12

За 12

Против няма

Въздържали се няма

Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито.

Изготвил:
останца Ийанова

Председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 

култура, наука и културно многообразие:


